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Кроч на свой родны, 
дзвінскі ўзгорак,

каб глядзець 
у будучую сінь
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ПРЫСУДЫ

УРАДЖАЙ

Праваабаронцам сталі вядомыя 
прозвішчы віцяблян, якім шыюць 
арганізацыю «экстрэмісцкага 
фармавання». Гэта  Марына 
Праслава,  Павел Сокалаў,  Кацярына 
Макарэвіч,  Юлія Лабунова,  Арцём 
Латышаў,  Ірына Пярцова,  Канстанцін 
Бодэ і Святлана Гуркоўская.

Як паведамляе тэлеграм-канал Вольгі 
Чамаданавай, мінулым летам затрыманыя 
стварылі закрытую тэлеграм-групу, 
у якой абмяркоўвалі  «акцыі прамога 
дзеяння». Планавалі  «шкодзіць 
маёмасць, а таксама чыніць шкоду іміджу 
дзяржаўных органаў і праваахоўнай 
сістэмы». Удакладняе, што падазраваныя 
працавалі ва ўстановах адукацыі, 
гандлю, медыцыны, а таксама ў 
дзяржарганізацыях.

«Таксама ўстаноўленая датычнасць 

некаторых фігурантаў да бессаромнага 
перформансу на гарадскіх могілках. 
Затрыманыя цынічна дэмантавалі 
шыльдачку на месцы пахавання 
чалавека, пасля чаго ўначы распівалі там 
спіртовыя напоі, разліваючы алкаголь 
на магілу і дэманструючы там самым 
пахаванне рэжыму», – паведамляецца.

У дачыненні затрыманых распачатыя 
крымінальныя справы за злоснае 
хуліганства і стварэнне экстрэмісцкага 
фармавання.

Начальнік віцебскага абласнога 
ўпраўлення ГУБАЗіК  Сяргей 
Калантаеў  сцвярджае, што акцыі 
фінансаваліся з-за мяжы і што зараз 
«устанаўліваюцца іншыя ўдзельнікі 
забароненай суполкі, якія знаходзяцца 
за межамі Беларусі».

viciebskspring.org

Пра затрыманне ўдзельнікаў «экстрэмісцкай ячэйкі» ў Віцебску 
паведаміў тэлеграм-канал прэс-сакратаркі МУС Беларусі Вольгі 
Чамаданавай. Нібыта затрыманыя сем жыхароў абласнога цэнтру 
ва ўзросце ад 26 да 39 гадоў, якія датычныя да групавога хуліганства 
і «стварэння экстрэмісцкага фармавання».

ГУБАЗІК «РАСКРЫЎ» 
«ЭКСТРЭМІСТАЎ»

Гэтым разам на лаве падсудных 
апынулася 51-гадовая Вера 
Струніна, якая працуе вахцёркай 
у віцебскім інтэрнаце. За кароткі 
каментар на адрас ужо былога 
міліцыянта з Віцебску суддзя  Дзяніс 
Аляксеенка  прысудзіў ёй 1 год і 6 
месяцаў «хіміі». Пракурор  Антон 
Гарохаў прасіў пакараць трыма гадамі. 
Ад адваката жанчына адмовілася.

Згодна з матэрыяламі крымінальнай 
справы,  Вера Струніна  вечарам 3 
кастрычніка, знаходзячыся на працы 
ў інтэрнаце, размясціла кароткі 
каментар на адрас віцебскага 
міліцыянта Віталя Шнявіна.

Допіс быў апублікаваны ў «Інстаграм» 
(паблік «Типичный Витебск») пад 
пастом з фотаздымкамі Шнявіна. Адзін 
са здымкаў быў зроблены 13 верасня 
ў Віцебску падчас масавай акцыі. На ёй 
міліцыянт Шнявін распыльвае газ на 
грамадзян. Сам пост суправаджаўся 
допісам: «Шнявін Віталь Валянцінавіч, 
супрацоўнік патрульна-паставой 
службы, старшы сяржант міліцыі – 
збіваў беларускі народ у Віцебску на 
Маршы Герояў 13 верасня 2020 года. 
Больш за тое, цішком распыляў газ на 
жанчын, што стаяць побач. Жыве ў 
Білеве».

Вера Струніна заявіла на судзе, што 
не чытала гэтага допісу, а ўбачыла 
толькі фатаграфію, на якой міліцыянт 
распыляе газ, і яе гэта вельмі абурыла. 
Пракурор Антон Гарохаў цікавіўся, што 
падштурхнула напісаць «нядобры» 
каментар на адрас невядомага 
чалавека. Жанчына патлумачыла, што 
перад гэтым за некалькі дзён у яе 
скралі тэлефон і яна пайшла пісаць 
заяву ў РАУС.  «Мяне там у «вельмі 
культурнай» форме «паслалі» і сказалі: 
калі не хочаш праблем – валі адсюль. 
У мяне не ўзялі заяву. Мне выразна 
сказалі хуценька адсюль «валіць», калі 
не хачу непрыемнасцяў», – расказала 
Вера Струніна.

«Ну, гэта нашай справы не 
тычыцца...» – адрэагаваў пракурор.

На судзе ў якасці сведкі выступіла 
34-гадовая хатняя гаспадыня Наталля 
Селюкова. Яна патлумачыла, што 
ўбачыла спасылку на дадзены пост 
у адным з дзяржаўных Тэлеграм-
каналаў, перайшла па ёй у «Інстаграм» 
і вельмі абурылася зместам.

«Я палічыла, што гэта «нехарошыя» 
каментары. Палічыла, што гэта 

няправільна. І пост такі няправільны, 
і каментары. Нельга гэта пакідаць 
беспакараным», – сказала сведка з 
боку абвінавачання. Селюкова зрабіла 
скрыншоты паста і каментароў і 
адправіла па электроннай пошце 
ў абласное ўпраўленне ўнутраных 
спраў з просьбай даць ім прававую 
ацэнку. Усіх каментароў сведка не 
чытала, бо, па яе словах, іх было вельмі 
шмат, толькі «лайкаў» было больш за 
2000. Паводле яе інфармацыі, сам пост 
быў выдалены праз некалькі дзён. Яна 
заявіла, што не знаёмая з пацярпелым. 
Між тым, Вера Струніна запэўнівала на 
судзе, што ў яе ёсць доказы таго, што 
сведка добра ведае сяржанта Шнявіна.

Сам міліцыянт на суд не прыйшоў, 
але даслаў на «Вайбер» паведамленне, 
у якім тлумачыць, што на дадзены 
момант знаходзіцца за мяжой, што 
абвінавачанні цалкам падтрымлівае, 
як і іскавыя патрабаванні – 1000 рублёў 
кампенсацыі маральнай шкоды.

У судзе агучылі пісьмовае тлумачэнне 
міліцыянта, з якога вынікала, што яго 
асабістыя фотаздымкі, апроч той, 
дзе ён распыляе газ, былі ўзятыя са 
старонцы яго маці Давідоўскай, якая 
пражывае ў Польшчы. «Таму што яшчэ 
да выбараў усе асабістыя старонкі ў 
маіх акаўнтах і акаўнтах маёй жонкі 
былі намі выдаленыя, а самі акаўнты – 
закрытыя», – агучыў суддзя пісьмовыя 
тлумачэнні пацярпелага.

Навошта напярэдадні выбараў 
закрываць акаўнты ў сацсетках – 
супрацоўнік МУС не патлумачыў. 
Затое выказаўся пра распыленне газу. 
Паводле яго, балончык  «адвольна 
пацёк, бо, верагодна, быў пашкоджаны». 
Таксама запэўніў, што  «нікога не 
збіваў на акцыях, а толькі ўжываў 
спецсродкі ў адпаведнасці з дзейным 
заканадаўствам».

На судзе стала вядома, што  Шнявін 
ужо звольніўся з міліцыі – «па ўласным 
жаданні».

Вера Струніна раскаялася 
ў зробленым і прызнала віну, 
але кампенсаваць 1000 рублёў 
кампенсацыі адмовілася, палічыўшы 
суму завялікай. Заявіла, што больш за 
500 рублёў выплаціць не ў стане.

Суддзя  Дзяніс Аляксеенка  прызнаў 
жанчыну вінаватай і пастанавіў 
пакараць яе абмежаваннем волі на 1 
год і 6 месяцаў з адбываннем тэрміну 
ў папраўчай установе адкрытага 
тыпу. Таксама Вера Струніна мусіць 
выплаціць пацярпеламу 500 рублёў 
кампенсацыі. Мабільны тэлефон 
«Самсунг», за які яшчэ не выплачаная 
растэрміноўка, канфіскаваны.

Прысуд не набыў законнай 
моцы і можа быць абскарджаны і 
апратэставаны.

Уладзімір Бяляўскі
"Віцебская вясна"

У судзе Чыгуначнага раёну Віцебску 3 верасня адбыўся 
разгляд яшчэ адной крымінальнай справы за публічную абразу 
прадстаўніка ўлады (арт. 369 КК).

ПАЎТАРА ГОДА «ХІМІІ» —  
ЗА АБРАЗУ СЯРЖАНТА

Среди нарушений были обнаружены 
несоблюдение санитарно-
эпидемиологических требований 
к оборудованию и содержанию 
объектов при обращении пищевой 
продукции; нарушения условий 
транспортирования готовой продукции 
и даже  использование пищевых 
продуктов с истекшим сроком годности.

В результате сотрудникам ЦГИЭ 
пришлось вынести два предписания об 
изъятии пищевой продукции с истекшим 
сроком годности и с нарушением 
условий хранения, предписанием 
приостанавливалась деятельности 

объекта.
Кроме того составлен протокол об 

административном правонарушении 
на ответственное должностное лицо. 
В адрес субъектов хозяйствования 
направлены предписания об устранении 
нарушений.

Надзор за организацией и 
осуществлением питания работников 
агропромышленного комплекса в районе 
будет продолжен,  сообщается  пресс-
службой Витебского зонального центра 
гигиены и эпидемиологии.

Зоя Машэка
ННВ

Витебский зональный центр гигиены и эпидемиологии проверил 
организацию питания работников агропромышленного 
комплекса Витебского района на 100% объектов общественного 
питания и на всех выявил нарушения.

ПРОСРОЧКА 
ДЛЯ КОМБАЙНЕРОВ 

Намолотить удалось при этом 
только 783 200 тонн зерна. Средняя 
урожайность по области составила 
25,4 центнера зерна с гектара. Так что с 
оставшихся неубранных 7100 гектаров 
вряд ли намолотят еще хотя бы 2000 
тонн.

За последние 20 лет хуже неурожаи 
были только в 2018 (757 000 тонн), 2005 

(682 700 тонн) и 2001 (653 500 тонн) годах.
Самый большой в XXI веке урожай 

зерновых и зернобобовых в Витебской 
области собрали в 2015 году, когда 
намолотили 1 344 000 тонн зерна. 
Урожайность в тот год составила 33,3 
центнера с гектара.

Сяржук Серабро
ННВ

По состоянию на 18 сентября, согласно оперативным данным 
Минсельхозпрода, когда Витебщина торжественно отмечает в 
Шумилино праздник урожая «Дожинки», в регионе сжато 308 
600 гектаров, что составляет 97,7% от всей площади, засеянной 
этими культурами (включая кукурузу).

ЗЕРНА НЕ ДОБРАЛИ
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Каб атрымліваць кожны 
нумар газеты “Дзвінскі 
Ўзгорак“ паведаміце рэ-
дакцыі аб гэтым. Калі не 
жадаеце атрымліваць га-
зету, то патэдефануйце.

Калі парушаны вашы 
правы спажыўца, працаўні-
ка, то даем эфектыўныя 
парады па абароне права і 
пошуку бясплатных юрыс-
таў. Звяртайцеся на адрас 
газеты “Дзвінскі Ўзгорак“.

Наша газета стала 
размяшчацца на партале 

http://kamunikat.org, дзе 
зацікаўленыя грамадзяне 

могуць яе спампаваць 
яшчэ да з’яўлення газеты 

на паперы.
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В Витебском районе это 
следующие населённые 
пункты: в Бабиничском 
сельсовете – агрогородок 
Бабиничи; агрогородок 
Ольгово; деревня Подберезье; 
поселок Витьба; в Зароновском 
сельсовете: агрогородок 
Зароново; деревня Пестуница; 
в Летчанском сельсовете 
– агрогородок Кировская; 
деревня Луки; деревня Малые 
Летцы; деревня Новоселки; 
деревня Придвинье; в 
Мазоловском сельсовете 
– агрогородок Мазолово; 
деревня Боровляны; деревня 
Должа; деревня Дреколье; 
деревня Койтово;  деревня 
Красный Двор; деревня 
Лужесно; деревня Лущиха; 
деревня Тетерки; деревня 
Шилы; в Новкинском 
сельсовете – агрогородок 
Новка; деревня Городнянский 
Мох; деревня Городняны; 
деревня Добрейка; деревня 
Комары; деревня Медвёдка; 
деревня Осиновка; деревня 
Сосновка; в Октябрьском 
сельсовете – агрогородок 
Копти; агрогородок 
Октябрьская; деревня Любово; 
деревня Лятохи; деревня 
Орлово; деревня Сокольники; 
деревня Шапуры; деревня 
Шульцево; в Туловском 
сельсовете – агрогородок 
Тулово; деревня Андроновичи; 
деревня Асетки; деревня 

Огородники; деревня 
Осиповщина; деревня Пуща.

Решение облисполкома №415 
от 9 августа  опубликовано  на 
Национальном правовом 
интернет-портале и вступает 
в силу с 27 сентября 2021 
года. Документ подготовлен 
на основании Указа №116, 
которым создаются условия 
для вовлечения в оборот 
жилых домов, пустующих три 
и более лет или находящихся в 
аварийном состоянии, а также 
занимаемых ими земельных 
участков.

Пустующие жилые 
дома, признанные 
судом бесхозяйными и 
перешедшие в собственность 
административно-террито-
риальной единицы, теперь 
могут продаваться на 
аукционах с начальной ценой 
продажи, равной одной 
базовой величине, либо 
сразу за 1 БВ без проведения 
торгов. Порядок продажи 
будет установлен Советом 
Министров.

С учетом предложений 
городских и районных 
исполкомов определены 
населенные пункты, где 
такая недвижимость может 
вовлекаться в оборот только 
на торгах (список опубликован 
на странице 9).

Кроме того, Указом 
№116 установлен порядок 

отчуждения гражданами 
принадлежащих им жилых 
домов в сельских населенных 
пунктах и городах районного 
подчинения, которые были 
построены до 8 мая 2003 
года. Отчуждаться такие 
дома могут без наличия 
правоудостоверяющих доку-
ментов на них при условии 
внесения сведений о жилых 
домах в похозяйственную 
книгу сельского (поселкового) 
исполкома либо их 
возведения на земельных 
участках, предоставленных 
в соответствии с 
законодательством (незави-
симо от государственной 
регистрации прав на эти 
участки). Регистрировать 
договоры отчуждения 
будут исполкомы по месту 
нахождения жилых домов без 
взимания платы, а оформлять 
правоудостоверяющие доку-
менты на них и земельные 
участки будут покупатели. 
Иначе говоря, сведены к 
минимуму затраты времени и 
средств как для продавца, так 
и для покупателя.

В собственность дом 
переходит с момента 
заключения договора купли-
продажи и занятия земельного 
участка. Кроме того, гражданин 
в течение года спокойно может 
заниматься реконструкцией 
дома и земельным участком 
без обязательной регистрации 
в установленном порядке 
правоудостоверящего доку-
мента, пояснили специалисты.

А.Адамов

Как сообщили в комитете «Витебскоблимущество», 
Витебский облисполком определил населенные 
пункты, на территории которых пустующие жилые 
дома могут быть проданы за одну базовую величину.

ПУСТУЮЩИЕ ДОМА 
ЗА ОДНУ БАЗОВУЮ

Автобус «Витебск — 
Дрюково», ходивший три раза 
в день, c 24 сентября будет 
делать только по два рейса 
туда и обратно — отправление 
с автовокзала в 7:15 утром и 
18:45 вечером.

А вот автобус «Витебск – 
Ранино» наоборот станет 

ходить три раза в день 
вместо двух — отправление с 
автовокзала в 7:35, 9:05 и 18:15.

Эти рейсы, как  сообщает  «
Витебскоблавтотранс» будут 
ежедневными. При этом 
отметят автобус «Витебск — 
Дрюково», отправлявшийся 
в 18:45 по субботам, и 

автобусы «Витебск – Ранино», 
отправлявшиеся в 9:05 и 
18:15 по субботам и в 7:35 по 
воскресеньям.

Кроме того отменяются 
субботние рейсы «Витебск – 
Лятохи» в 17:35 и «Витебск – 
Коммунарка» в 19:30.

Напомним, что в начале лета 
предприятие «приостано-
вило» выполнение 13 
пригородных автобусный 
рейсов. Об их возобновлении 
пока не сообщалось.

vitebsk.cc

«Витебскоблавтотранс» объявил об изменении 
расписания пригородного автобусного сообщения 
в связи с наступлением осенне-зимнего периода 
и уменьшением пассажиропотока. Какие рейсы в 
населённые пункты Вітебского района сократят?

ПРИГОРОДНЫЕ РЕЙСЫ 
СОКРАТЯТ

«Ні за што! Ніякіх доказаў 
не было пададзена», – 
заявіла адразу пасля 
абвяшчэння прысуду 
маці Сяргея Думавы 
Алена. Працэс праходзіў 
у закрытым рэжыме, 
але маці дазволілі 
папрысутнічаць на 
пасяджэннях.

Віцябляніна  Сяргея 
Думаву  абвінавачвалі 
адразу па некалькіх 
артыкулах Крымінальнага 
кодэксу:  ч.1 
арт.293  ("Арганізацыя 
масавых беспарадкаў, 
якія суправаджаліся 
гвалтам над асобай, 
пагромамі, падпаламі, 
знішчэннем маёмасці або 
ўзброеным супрацівам 
прадстаўнікам улады),  ч.3 
арт. 293  ("Навучанне ці 
іншая падрыхтоўка асобаў 
для ўдзелу ў масавых 
беспарадках"),  арт. 
341  ("Апаганьванне 
будынкаў ці іншых 
збудаванняў цынічнымі 
надпісамі або малюнкамі").

Па ўсіх абвінавачваннях 
суддзя  Міхаіл 
Юрчанка  прызнаў Думаву 
вінаватым. Найбольшае 
пакаранне – 9 гадоў 
калоніі, прызначыў па 
артыкуле аб арганізацыі 
масавых беспарадкаў. 
Апроч гэтага, 2 гады – 
за нібыта навучанне і 
падрыхтоўку да ўдзелу 
ў масавых беспарадкаў. 
І 1 месяц арышту – за 
«апаганьванне будынкаў».

Па сукупнасці 
пакаранняў і «шляхам 
паглынання менш 
строгага пакарання больш 
строгім» агульны тэрмін 
зняволення склаў 9 гадоў і 
15 сутак калоніі ва ўмовах 
узмоцненага рэжыму.

Сяргей Думава быў 
затрыманы 22 сакавіка 
2021 году, калі расклейваў 
у горадзе налепкі. Пасля 
затрымання ён прызнаўся 
ў тым, што нанёс яшчэ 
чырвонай фарбай 
некалькі надпісаў  «Жыве 
Беларусь». У 
абвінавачванні так-
сама фігуруюць 
надпісы  «3%»,  «Чырвоны 
партызан», «Сыходзь».

23 сакавіка, на наступны 
дзень пасля затрымання, 
у ягонай хаце адбыўся 
ператрус. У гаражы быў 
знойдзены жалезны 
трафарэт гербу Пагоня, 
а таксама петарды, 
страйкбольныя гранаты, 
дымавыя шашкі ды іншыя 
не забароненыя для 
захоўвання прадметы.

Першае  судовае 
паседжанне  адбылося 
13 жніўня. На ім Сяргей 
адмовіўся даваць якія-
небудзь паказанні. Як 
вынікала з пісьмовых 
паказанняў, сваю 
віну ў выстаўленых 
абвінавачаннях ён 
цалкам адмаўляў. 
Наступнае пасяджэнне, 
16 жніўня, зрабілі ўжо 
закрытым. Фармальнай 
прычынай нібыта 
паслужыў фотаздымак, 
зроблены на працэсе і 
размешчаны ў інтэрнэце. 
Падчас вынясення 
прысуду суддзя  Міхаіл 
Юрчанка  забараніў не 
толькі фатаграфаваць, 
але нават весці запіс на 
дыктафон.

Адвакаты Сяргея Думавы 
збіраюцца абскарджваць 
дадзенае рашэнне ў 
абласным судзе.

Уладзімір Бяляўскі
"Віцебская вясна"

17 верасня, у дзень так званага «народнага 
адзінства», суд Першамайскага раёну Віцебску 
вынес жыхару абласнога цэнтру Сяргею 
Думаве ці не самы жорсткі за апошнія часы 
«палітычны» прысуд — 9 гадоў і 15 сутак 
калоніі ўзмоцненага рэжыму.

ЖОРСТКІ ПРЫСУД 
ЗА НАЛЕПКІ

В последнем родник бьет 
из-под земли вблизи леса, на 
расстоянии 1,5 километра от д. 
Слобода. Здесь утоляют жажду 
грибники и ягодники, набрать 
чистой воды приезжают 
жители окрестных деревень и 
других населенных пунктов.

Криница Пятинка 
расположена в одноименном 
урочище, когда-то здесь 
была часовня в честь 
Святой Параскевы-Пятницы, 

считавшейся опекуншей 
природных водоисточников, 
но она была уничтожена в годы 
воинствующего атеизма.

«Криничный комплекс 
состоит из одного родникового 
входа и вытекающего ручья. 
Ранее вход источника был 
взят в небольшой деревянный 
сруб с навесом. Подход к нему 
выложен булыжником. Рядом 
с криницей стояла небольшая 
беседка и скамейки, но со 

временем сруб сгнил, навес 
и беседка обветшали», — 
рассказал председатель 
Задубровского сельского 
Совета депутатов Сергей 
Макуха.

Сельисполком инициировал 
восстановление родника. В 
день районного субботника к 
благому делу подключились 
жители близлежащих 
деревень. Общими силами 
обустроили территорию, 
прилегающую к природному 
источнику, удалили ветхие и 
сухие деревья, кустарниковую 
растительность, очистили 
исток родника, установили 
колодезное кольцо с крышкой 

и водоразбором. Однако еще 
много необходимо сделать: 
обустроить водоотвод и 
подход к кринице, дорожку, 
установить скамейки и др. 
Лопатой, пилой и топором все 
это не осилишь, требуются 
финансовые средства и 
рабочая сила. Поэтому 
сельисполком обращается к 
организациям, предприятиям, 
учреждениям, расположенным 
в округе, и неравнодушным 
гражданам с просьбой оказать 
помощь в восстановлении 
криницы Пятинки.

(сокращено)
Нина СТОЛЯРЕНКО

"Жыццё Прыдзвіння"

По сведениям краеведа Николая Пивовара, в 
Витебском районе исследователями зафиксировано 
пять культовых (Святых) криниц, из них три 
существуют поныне — в Мазоловском, Куринском и 
Задубровском сельсоветах. 

КРИНИЦА ПЯТИНКА ЖИВИ
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АЗБУКА ПАЛІТАЛОГІІ

ДЗЕНЬ АДЗІНСТВА

У тым, што ўкраінскі народ пасля распаду СССР 
абраў курс хутчэй перпендыкулярны, чым 
паралельны курсу свайго паўночнага суседа, 
сумнявацца не даводзіцца. Але чаму? Што 
перашкаджае беларусам гэтак жа ўсвядоміць 
згубнасць любога палітычнага збліжэння з Расіяй?

НАРОДНАЕ АДЗІНСТВА ПРАЗ ГІСТОРЫЮ З ГЕАГРАФІЯЙ

У 2003 годзе ў выдавецтве 
«Время» (Масква) выйшла кніга 
другога прэзідэнта Украіны 
Леаніда Кучмы «Украіна — 
не Расія». За васямнаццаць 
гадоў, што мінулі з таго часу, яе 
актуальнасць толькі ўзрасла, 
што і пацвердзіў апублікаваны 
12 ліпеня 2021-га артыкул 
прэзідэнта Расіі Уладзіміра 
Пуціна «Аб гістарычным 
адзінстве рускіх і ўкраінцаў».

Колькі прэзідэнтаў — столькі 
і меркаванняў. Калі Кучма 
імкнуўся даказаць, што ў дзвюх 
краін розныя гістарычныя лёсы, 
то яго апанент не сумняваецца 
ў адваротным. Ён перакананы, 
што рускія і ўкраінцы — гэта 
дзве часткі адзінага народа. Пра 
гэта, на думку Пуціна, сведчыць 
тысячагадовая гісторыя. Такім 
чынам, адмова ад адзінства 
раўнасільная адмове ад сваіх 
гістарычных каранёў. Таму ўжо 
ў пачатку артыкула гучыць 
магутны акорд: «І расіяне, 
і ўкраінцы, і беларусы — 
нашчадкі Старажытнай Русі, 

якая з'яўлялася найбуйнейшай 
дзяржавай Еўропы».

Гісторыя з геаграфіяй
Не бяруся сцвярджаць, што 

захапленне гістарычнымі 
паралелямі прыносіць 
больш шкоды, чым 
карысці. Аднамерных ісцін 
у гуманітарнай сферы не 
бывае, таму нават самую 
аргументаваную выснову не 
варта разглядаць у якасці 
канчатковай.

Але дадзім двум былым 
калегам магчымасць 
працягваць абмен аргументамі, 
і звернем свой погляд не на 
Расію, а на Украіну. У тым, 
што ўкраінскі народ пасля 
распаду СССР абраў курс 
хутчэй перпендыкулярны, 
чым паралельны курсу свайго 
паўночнага суседа, сумнявацца 
не даводзіцца. Але чаму? 
Што перашкаджае беларусам 
гэтак жа ўсвядоміць згубнасць 
любога палітычнага збліжэння 
з Расіяй?

Калі звяртацца да вытокаў, 

то гісторыю заўсёды варта 
пачынаць з геаграфіі. Беларусам 
у гэтым сэнсе не пашанцавала. 
Сучасная беларуская дзяржава 
— самая вялікая па плошчы ў 
Еўропе сярод дзяржаў, якія не 
маюць выхаду да мора. Вось 
чаму нашы суседзі на Захадзе і 
поўначы — каталікі, у той час, як 
і сёння, і ў мінулым большасць 
беларусаў былі праваслаўнымі.

Для наладжвання 
эканамічных і культурных 
кантактаў па вадзе на працягу 
ўсёй гісторыі патрабавалася 
менш намаганняў, чым па сушы. 
І ў нашыя дні 70% сусветнага 
ВУП вырабляецца на адлегласці, 
не далейшай за 100 міль ад 
марскога ўзбярэжжа.

У часы Старажытнай Русі Кіеў 
стаў паўднёвым фарпостам на 
шляху з варагаў у грэкі. Воднага 
шляху, між іншым. Не стану 
паглыбляцца ў гісторыю, але 
становішча фарпоста ў перыяд 
прыняцця ўсходнімі славянамі 
хрысціянства спрыяла 
фарміраванню нацыянальнай 
ідэнтычнасці ўкраінцаў.

Яшчэ адзін прыклад на 
водную тэму — адносны поспех 
бальшавікоў пры збіранні з 
аскепкаў Расійскай імперыі 
яе савецкага аналага. У 1920-я 
гады ўключыць у яе атрымалася 
практычна ўсе тэрыторыі — 
акрамя тых, што былі населеныя 
прыхільнікамі каталіцызму 
і пратэстантызму (палякі, 
літоўцы, латышы і фіны).

Лідарам у фарміраванні 
нацыянальных ідэнтычнасцяў 
была Францыя, адкуль 
гэты від агульнасці стаў 
распаўсюджвацца па Еўропе. 
Балтыйскае мора не стала 
перашкодай на шляху чарговай 
сацыяльнай інавацыі.

Угнацца за палякамі і 
прыбалтамі ўкраінцы не маглі, 
тым не менш высокі ўзровень 
уключанасці нашых паўднёвых 
суседзяў у еўрапейскую 
культуру (асабліва на захадзе 
краіны) заўсёды выклікаў 
галаўны боль у Масковіі і яе 
гістарычных нашчадкаў.

Хто старое ўспомніць...
7 жніўня рэдакцыя «Мінскай 

праўды» апублікавала на першай 
старонцы карыкатуру, на якой 
каталіцкі крыж трансфармуецца 
ў нацысцкую свастыку. 

Год народнага адзінства, 
аднак. Адзінства не толькі 
«ябацькаў» і «пратэстуноў», 
але і прадстаўнікоў усіх 
канфесій. Зразумела, на 
ўмовах, вызначаных у Палацы 
Незалежнасці. Крок налева, 
крок направа прыраўноўваецца 
да здрады. Гэту няхітрую ісціну 
час бы і засвоіць.

Усім, хто захапляецца 
гісторыяй ВКЛ, варта 
перагледзець свае ўяўленні 
пра дабро і зло. У Саюзнай 
дзяржаве — іншыя каштоўнасці, 
і не ў апошнюю чаргу яны 
сфарміраваныя барацьбой са 
згубным уплывам Захаду.

У гэтым годзе — нагадаю 
тым, хто не памятае, — у 
Расіі адзначылі 800-гадовы 
юбілей дабравернага князя 
Аляксандра Неўскага.

Вось як апісвае галоўную 
заслугу князя спікер Дзяржаўнай 
думы РФ Вячаслаў Валодзін: 
«Ён тонка адчуваў галоўную 
небяспеку — яна ішла з Захаду, 
пагражала духоўнай смерцю 
народа, стратай незалежнасці. 
Ханскі Усход не пасягаў на нашу 
самаідэнтычнасць, не руйнаваў 
нашу веру, хоць гнёт яго быў 
цяжкім».

Вось так! Не больш і не 
менш. На думку спікера, які 
валодае загарадным палацам 
у стылі рускай сядзібы, народ-
баганосец, выбіраючы паміж 
матэрыяльным і духоўным, на 
працягу ўсёй сваёй гісторыі 
перавагу аддаваў духоўнаму. 
Што не перашкодзіла баганосцу, 
па выразе рэлігійнага філосафа 
і публіцыста Васіля Розанава, 
ужо да канца 1918 года 
«паднасраць». З кім не бывае! 
Але хто старое ўспомніць…

Прычына адрозненняў 
ляжыць на паверхні

Пра тое, што адзінства — залог 
незалежнасці і суверэнітэту, 
нам нагадваюць рэгулярна. Не 
стану спрачацца, без адзінства 
ні першае, ні другое немагчыма. 
Дасягнуць жа адзінства можна 
двума спосабамі.

Спосаб, які практыкуецца 
архітэктарамі беларускай 
мадэлі, палягае ў тым, каб 
падагнаць усіх пад адзіны 
стандарт і адбракаваць кожнага, 
хто не здолеў гэтаму стандарту 
адпавядаць.

Еўрапейскі спосаб іншы. Ён не 
выключае разнастайнасці. Ён яе 
вітае. Адзінства ж фарміруецца, 
па-першае, за кошт роўнасці 
ўсіх перад законам, па-другое, 
за кошт базавага кансэнсусу: 
згоды наконт курсу развіцця 
грамадства і дзяржавы.

Ва Украіне, расколатай на 
ўмоўныя Захад і Усход, з базавым 
кансэнсусам — праблема, што і 
дазволіла Расіі акупаваць Крым 
і частку тэрыторый Данецкай і 
Луганскай абласцей.

Тым не менш еўрапейскі 
выбар краіны на працягу 
ўсёй постсавецкай гісторыі 
падтрымлівала большасць 
украінцаў. Украіна — не 
Беларусь. Паводле апытання 
Усерасійскага цэнтру вывучэння 
грамадскага меркавання 
(ВЦИОМ), якое правялі летам 
1991 года, канцэнтрацыя 
«чалавека савецкага» ў УССР 
складала 42%, а ў БССР — 69%.

Украіна — не Беларусь, што 
пацвярджаецца рэгулярнай 
зменай гаспадара прэзідэнцкага 
кабінета. Пры ўсёй культурнай 
блізкасці, агульнага паміж 
палітычнымі рэжымамі суседзяў 
няшмат. У Беларусі ўжо да 
канца 1996 года сфарміраваўся 
персаналісцкі аўтарытарны 
рэжым, які актыўна дрэйфуе ў 
бок неататалітарнага.

Палітычны рэжым ва Украіне 
— прыклад канкурэнтнай 
алігархіі.

Прычына адрозненняў 
ляжыць на паверхні. Беларуская 
мадэль трымаецца за кошт 
прамых і ўскосных расійскіх 
датацый. Хто забяспечвае 
іх паступленне — той іх і 
размяркоўвае. А хто за дзяўчыну 
плаціць, той з ёй і танчыць.

Ва Украіне ні знешняй, 
ні ўнутранай дамінуючай 
крыніцы даходаў не склалася. 
Адпаведна, невырашальнай 
аказалася і задача канцэнтрацыі 
палітычнай улады ў адных 
руках.

Вось чаму «каляровыя 
рэвалюцыі» сталі ва Украіне 
не выключэннем, а правілам. 
Перыядычная патрэба ў іх 
правядзенні ўзнікае не толькі 
ўнізе, але і ўверсе.

(скарочана)
Сяргей Нікалюк

“Новы Час”

Впервые Беларусь празднует 
День народного единства. Но 
сколько ни говори «сахар», во 
рту слаще не становится.

Если, назначая праздник 
на 17 сентября, имели в 
виду объединение Западной 
и Восточной Беларуси в 
1939 году, то это радостная 
для государства, но по-
человечески сложная 
для многих белорусов и 
белорусских поляков дата.

В моей семье, например, 
существует легенда, что прадед 
из Западной Беларуси очень 
хотел этого объединения и 
агитировал всю округу. Для 
конспирации он садил на воз 

местную чокнутую старуху и 
ехал к Ракову, к границе, за 
большевистскими листовками. 
Прадед хотел в Советы, потому 
что они обещали землю. Но 
обманули. Не дали.

И, конечно, мы можем 
поговорить про большой 
обман, но вряд ли это 
задумывалось, когда в 
нынешнем году учредили 
новый государственный 
праздник День народного 
единства.

Очевидно, что после 
президентских выборов 
под посылом «народное 
единство» имелся в виду 
период нынешний. Вот только 

новый праздник оказался от 
реальности еще дальше, чем 
обещания большевиков.

Ведь главный шаг к 
примирению и уходу от 
конфронтации так и не сделан. 
Я имею в виду политическую 
амнистию и прекращение 
репрессий. Оказывается, этому 
воспротивились силовики.

Как объяснил Юрий 
Воскресенский, они опасаются 
новой волны протестов, если 
те, кто уже сидит, не покаются 
и не признают свою вину. 
Поэтому никакой амнистии и 
не случилось.

Хотя весь цивилизованный 
мир нас к этому призывает, 
призывают лидеры 
религиозных конфессий, но 
— нет. Силовики опасаются... 
Будто государства создаются 
для них и под них...

Алгоритм думания людей в 
погонах — известный. В свое 
время они хотели закрыть 
ночные клубы и разрешить 
торговлю спиртным только 
с 9.00 до 22.00. Дай волю — 
так они ввели бы график, по 
которому людям позволено 
выходить из дома.

Ведь если заставить всех 
жить по командам «Направо!», 
«Налево!», «Кругом!», «Сесть!», 
«Встать!», то жизнь силовых 
ведомств становится намного 
проще. Только вот общества 
так выстраивать не получается. 
Сколько ни было в истории 
попыток — все заканчивались 
крахом. Потому что не желают 
мирные люди «Кругом!».

Не желают жить по команде.
Не хотят быть одинаковыми, 

усредненными, похожими...
Мы разные. Внешне, в 

привычках, в пристрастиях, 
в вероисповедании, в 
политических взглядах. И 
единение — это не подравнять 
всех дубинками под единый 
стандарт, а научиться 
сосуществовать в этой 
разности ради общей цели — 
своего государства.

Если десятки тысяч человек 
вынуждены бежать из 
страны — это разъединение. 
Если десятки тысяч прошли 
через тюрьмы или в них 
находятся — это чистки. 
Если в стране страшно 
высказать свое несогласие, 
свою позицию — это нечто, 
прямо противоположное 
примирению и единству.

Так, скажите, что мы 
празднуем?

Вот недавно по всем СМИ 

Единение — это не подравнять всех дубинками 
под единый стандарт, а научиться сосуществовать 
вместе ради общей цели — своего государства, 
пишет Светлана Калинкина.

СВЕТЛАНА КАЛИНКИНА: ТАК ЧТО МЫ ПРАЗДНУЕМ?
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БЕЛАРУСЬ - РАСІЯ

ПРАДПРЫМАЛЬНІЦТВА

прошла информация, что судья 
Фрунзенского района Минска по 
фамилии Бугук наказала минчанку 
Викторию Лёвину штрафом в 920 
долларов в эквиваленте за бело-
красно-белый цвет волос. За бело-
красно-белую одежду наказывали, за 
носки, за трусы на балконе... Но чтобы 
за цвет волос?!

Это немыслимо для любой страны 
мира!!! Ну просто дикость!

Но ведь не останавливаются. И 
белорусский агитпроп уже открыто 
клеймит «нациками» и «фашистами» 
тех, кто за БЧБ. Причем идеологи 
уверены, что делают доброе дело, 
поступают по-государственному.

Но, господа-товарищи! А если 
по вашему примеру кому-нибудь 
придет в голову клеймить василек — 
неофициальный символ Беларуси и 
официальный символ нашего нового 
государственного праздника, Дня 
народного единства? Ведь именно 
василек являлся символом 22-й 
добровольческой кавалерийской 
дивизии СС «Мария Терезия»...

Вот только цветок ни в чем не 
виноват... Точно так же, как ни в чем 
не виноват бело-красно-белый флаг. 
Поэтому не надо по надуманному 
поводу делить белорусов на своих и 
врагов. Это точно не путь к единству.

Кстати, вы знаете, что по-научному 
василек называется centaurea 
— от слова «кентавр». Согласно 
древнегреческому мифу, цветок 
получил такое название после того, как с 
его помощью кентавр Хирон исцелился 
от яда змееподобного многоголового 
чудовища — Лернейской гидры — 
символа зависти, войн и раздора.

Вот бы и нам исцелиться, как в тех 
мифах!

Сегодня мы празднуем День 
народного единства, и именно василек 
— символ праздника. Но никакого 
единства нет. И в провластном лагере, 
и в оппозиционном одни разговоры: 
«Когда же прекратится эта охота на 
ведьм? Когда и кто исцелит нас от яда 
вражды?»

Увы, пока ни одного шага к этому не 
сделано.

Светлана Калинкина
Народная Воля

ДЗЕНЬ АДЗІНСТВА

…Нужного результата достигли 
достаточно просто: те вопросы, по 
которым стороны не пришли к согласию, 
были выброшены.

Но остается вопрос: что так долго 
обсуждали Лукашенко и Путин? О чем 
шел торг?

В СМИ появилась информация, что 
Минск просит кредит в размере 3 млрд 
долларов. Достигнута договоренность, 
что Россия предоставит Беларуси 
кредитную поддержку на сумму 630-640 
млн долларов до конца 2022 года. Не 
очень большая плата за сдачу какой-то 
части экономического суверенитета. 
О компенсации за налоговый маневр 
ничего не говорилось.

Второй возможный вопрос для 
обсуждения из несколько другой 
области. Думаю, Лукашенко привез 
Путину проект Конституции не то чтобы 
для утверждения, а для того, чтобы 
выслушать оценку российского лидера. 
Эта версия навеяна странной паузой 
в так называемой «конституционной 
реформе». Проект Конституции был готов 
летом, и к 1 августа конституционная 
комиссия собиралась представить его 
Лукашенко. Затем появился новый срок 
— 1 сентября. Сейчас уже середина 
сентября, а о судьбе этого документа 
ничего не слышно. Все зависло.

Союзные программы
10 сентября в Минске Совет министров 

Союзного государства утвердил 28 
союзных программ. Лукашенко и Путин 
подпишут их на заседании Высшего 
Госсовета 4 ноября. Государственные 
СМИ Беларуси и России твердят, что 
сделан исторический шаг на пути к 
интеграции. Кстати, сами эти союзные 
программы не обнародованы. Был 
показан только их список.

Каковы последствия этого события для 
суверенитета Беларуси? В независимых 
СМИ и социальных сетях даются 
диаметрально противоположные 
оценки. Одни говорят о конце 

белорусской государственности, другие 
оценивают эти документы как пустые 
бумаги.

Конечно, вопрос об угрозах 
суверенитету вполне актуален. Любые 
международные союзы его ограничивают. 
И чем теснее союз, тем больше политика 
государства проводится с оглядкой 
на партнера. Интеграция Беларуси с 
Россией настолько тесная, что любые 
новые шаги в этом направлении 
означают дополнительные ограничения 
суверенной политики.

Однако я не могу согласиться с теми, 
кто предсказывает конец суверенитета 
Беларуси. В упомянутых программах 
много декларативного, там говорится 
о «гармонизации», «унификации», 
«координации» и т. д.

Белорусская социальная модель с 
ручным управлением несовместима 
с унификацией макроэкономической 
политики и законодательства с Россией. 
Парадокс ситуации в том, что именно она 
может стать щитом на пути ограничения 
суверенитета страны.

Воинственная антизападная 
риторика

…В заявлениях Лукашенко 12 
сентября на полигоне под Барановичами 
появилось много новых акцентов. 
Важной частью месседжа, который 
он послал различным адресатам, 
был сюжет, который можно условно 
назвать «Мы с Путиным». Это должно 
было придать дополнительный вес 
его воинственным угрозам в адрес 
Запада. Похоже, его сильно вдохновили 
недавние переговоры в Москве. Или, по 
крайней мере, он так хочет представить 
ситуацию.

По словам Лукашенко, Беларусь 
планирует закупить у России оружие 
на сумму более 1 миллиарда долларов, 
согласован перечень оружия, которое 
будет поставлено в Беларусь до 2025 
года. Это около десятка самолетов, 
несколько десятков вертолетов Тор-М2, 

ракетные комплексы С-400.
Самое интересное, как Лукашенко 

обосновал необходимость поставок 
комплексов С-400:

«Как вы знаете, у нас и южное 
направление добавилось. Мы с 
белорусскими генералами и россиянами 
обсуждали эту тему. Нас начинают с 
юга подогревать. А что еще будет... Мы 
должны готовиться — 1200 км граница 
с Украиной. Поэтому нам придется 
закрывать и этот периметр. И мы вели 
как раз речь о том, что С-400 нам будет 
к месту». 

С 2014 года руководство Беларуси 
настойчиво подчеркивало, что граница 
с Украиной — это граница мира. 
Лукашенко заверял, что может приехать 
на украинскую территорию не на танке, 
а на тракторе. Он гарантировал, что 
военной угрозы Украине со стороны 
Беларуси нет и не будет.

…Одновременно ультиматум был 
предъявлен Евросоюзу. Говоря о 
проблемах мигрантов на границе 
со странами ЕС, Лукашенко заявил: 
«Хотите жить безопасно — приезжайте. 
Определим место, будем встречаться, 
обсуждать эти вопросы. Но пока не 
будут сняты эти безмозглые санкции и 
унижение наших патриотичных людей, с 
ними разговаривать никто не будет».

То есть Лукашенко предлагает 
разрешение миграционного кризиса 
в обмен на снятие санкций. Вопрос об 
освобождении политзаключенных и 
урегулировании внутриполитического 
кризиса снимается с повестки дня 
Минска. Неудивительно, что Брюссель 
отказывается.

Судя по всему, сам Лукашенко не 
очень верит в эффективность своего 
ультиматума. Ведь потенциальных 
партнеров по переговорам не 
оскорбляют. Упоминая председателя 
Европейского совета Шарля Мишеля, 
он назвал политиков Запада 
«псами побитыми», «мерзавцами 
мелкотравчатыми, мелочными», а их 
позицию «безумной».

Вот такой диалог.
(скарочана) 

Валер Карбалевіч
gazetaby.info

На думку экспертаў, новаўвядзенні 
ў апублікаваным дакуменце цалкам 
могуць аказацца сапраўднымі. Прынамсі, 
яны гармануюць з заявамі і паводзінамі 
ўладаў.

Еўрарадыё разабралася, у чым 
сутнасць змен для ІП і чаму яны негатыўна 
адаб’юцца на працы прадпрымальнікаў і 
эканоміцы ў цэлым.

Прыпыненне рэгістрацыі ІП наўрад 
ці звязанае са зменамі ў НК

Сярод меркаваных змен — забарона 
для ІП на выкарыстанне спрошчанай 
сістэмы падаткаабкладання. Стаўкі 
падаткаў па ССП складаюць 5% ад 
выручкі для тых, хто не плаціць ПДВ. І 3% 
для плацельшчыкаў ПДВ.

З прыняццем новаўвядзенняў ІП 
могуць быць пераведзеныя на агульную 
сістэму падаткаабкладання. Тады плаціць 
давядзецца ўжо 16% ад выручкі з вылікам 
расходаў. Таксама з’явяцца расходы 
на бухгалтара і ўскладніцца вядзенне 
дакументаў. Пры ССП адміністраванне 
нашмат прасцейшае.

З 2023 года можа быць адменены і 
адзіны падатак для большасці відаў 
дзейнасці ІП.

На думку сябра праўлення і эксперта 
Асацыяцыі падаткаплацельшчыкаў, 
дарадцы па падатковых пытаннях 
адвакацкага бюро «Гарэцкі і партнёры» 
Наталлі Зварано, спыненне рэгістрацыі 
ІП у Мінску не звязанае з магчымымі 
ўзмацненнямі жорсткасці падатковага 
заканадаўства для іх.

— У абласцях працягваюць рэгістрацыю 
ІП. Хутчэй за ўсё, там сапраўды ёсць 
нейкая тэхнічная праблема. Магчыма, 
нейкае новае ПЗ усталёўвалася і нешта 
з ім пайшло не так. Па фактуры звязваць 
гэта з дакументам не бачу падстаў, 
— кажа Наталля Зварано. — Тое, што 
прапісана ў дакуменце, гісторыя даўняя 
і звязаная з выказваннем Лукашэнкі пра 
тое, што ІП выкарыстоўваюцца ў розных 
схемах мінімізацыі падаткаў.

Акрамя таго, на думку чыноўнікаў, 
арганізацыі, якія карыстаюцца ССП, 
робяць не такі вялікі ўнёсак у папаўненне 

бюджэту, хоць іх выручка дазваляе 
плаціць больш.

…ІП могуць стаць самазанятымі або 
юрасобамі

Тут у ІП два шляхі. Калі індывідуальныя 
прадпрымальнікі не захочуць 
пераходзіць на агульную сістэму 
падаткаабкладання, то давядзецца стаць 
самазанятымі.

Для самазанятых прымяняецца адзіны 
падатак. Яго велічыня ўсталёўваецца ў 
залежнасці ад віду дзейнасці і тэрыторыі, 
на якой вядзецца дзейнасць. Сумы ў 
месяц могуць вар’іравацца ад 9 рублёў 
да 143 рублёў.

Пры гэтым не ўсе ІП змогуць перайсці ў 
статус самазанятых, бо сферы дзейнасці 
для іх абмежаваныя. Рабочых месцаў для 
іншых самазанятыя таксама ствараць не 
могуць.

«Прапануюць перайсці з ІП у статус 
юрасобы»: новыя «фокусы» ад 
падатковай?

— Можам дапусціць, што пашырыцца 
катэгорыя самазанятых, — працягвае 
Наталля Зварано. — Ёсць другі шлях 
для тых, хто не хоча плаціць падаткі 
як фізасобы. Гэта стварэнне юрасобы, 
якая можа скарыстацца альбо агульнай 
сістэмай падаткаабкладання [з падаткам 
16% ад прыбытку. — Еўрарадыё], альбо 

нейкім іншым спецыяльным рэжымам, 
калі можна на яго прэтэндаваць.

На думку эканаміста Яраслава 
Раманчука, меркаваныя змены — 
узмацненне жорсткасці патрабаванняў 
да ІП і тых, хто, з пункту гледжання ўлады, 
плаціць мала падаткаў.

— Гэтая норма актыўна 
абмяркоўваецца. Больш за тое, мяркуючы 
па паводзінах і па меркаванні Мінфіна 
і Савета Міністраў, яна ўжо практычна 
вырашаная загадзя. Тут, безумоўна, 
дамінуюць ваенна-ідэалагічныя, а не 
сацыяльна-эканамічныя фактары. 
Проста вырашана ўкачаць у асфальт 
і абмежаваць магчымасці такой 
арганізацыйна-прававой формы, як ІП, 
і яшчэ больш рэгуляваць дзейнасць ІП і 
самазанятых.

Эканаміст лічыць, што некалькі 
дзясяткаў тысяч прадпрымальнікаў 
вырашаць будаваць бізнес за мяжой. 
Іншыя будуць ісці ў ценявую эканоміку.

— Шкода ад гэтага будзе вылічацца не 
трыма адсоткамі ВУП, а значна больш 
сур’ёзнай сумай, якая ў доўгатэрміновай 
перспектыве перавышае мільярды 
долараў, — робіць выснову Яраслаў 
Раманчук.

(скарочана) 
euroradio.by

У ліпені Аляксандр Лукашэнка зноў даў заданне ўладам 
разабрацца з «каласальным афшорам» з ІП. Такая рыторыка не 
новая, і нядаўна ў сеціве з’явіўся праект паправак у Падатковы 
кодэкс, аднак пакуль невядома, ці сапраўдны гэта дакумент. А з 17 
жніўня ў Мінску на няпэўны тэрмін спынілі рэгістрацыю ІП.

«ШКОДА НА МІЛЬЯРДЫ ДОЛАРАЎ»

Относительно успешные переговоры в Москве вдохновили Лукашенко 
на ужесточение антизападной и антиукраинской риторики, пишет 
Валерий Карбалевич. — Особенность нынешней, пятой в этом году, 
встречи Лукашенко и Путина заключалась в том, что заранее была 
назначена пресс-конференция по окончании переговоров двух лидеров.

«ЛУКАШЕНКО ПРИВЕЗ ПУТИНУ 
ПРОЕКТ КОНСТИТУЦИИ…»


